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1. Valg af dirigent. 

Sven E. Harnung valgt til dirigent. 

Kemisk Forening er 140 år og 4 dage gammel. Lovene vedrørende generalforsamlingen er ikke 

helt opfyldt. Der er bl.a. ikke det materiale med, der kræves. Det besluttes, at 

generalforsamlingen er lovlig. 

 

 

2. Formandens beretning.  

Beretning for hovedforening. Afholdelse af årsmøde er den vigtigste aktivitet. Afholdt på KU, 

ca. 200 deltagere. Arrangement for studerende. IDA er med. Hovedforedragsholdere: Alt om 

grøn kemi. Leila Lo Leggio holdt BBL-forelæsning og modtog legat fra Axel Tovborg Jensens 

fond. 

Møde med de nordiske kemiske selskaber hvert år. Alle de nordiske lande er med. Island holder 

det næste møde.  

Vintermøde, januar, i Århus. 

Medlemsarbejde i Kemisk Forening. Dansk Kemi. Med fagligt indhold. 

Grundstoffernes periodesystem har været i fokus. Nomenklaturudvalget og SV har arbejdet med 

dette. Man kan frit downloade periodesystemet. 

Medlemsudvikling,  

730 medlemmer, da SV startede i KF (2009). Vi har nu mange nye yngre studerende og er nu 

oppe på ca. 1000 medlemmer. Efter 2 år, hvor man ikke har betalt kontingent, slettes man fra 

foreningens medlemsliste. Der er et stort flow, da første års medlemskab er gratis. 

Bogholder koster i løn.  

Tidskrifterne PCCP og OBC og Dalton, er vi medejere af og får herfra royalties.160 til 220 pund 

på vores konto, hver gang vi publicerer og pengene går direkte til Rejsefonden.  

Vi skal realisere overskuddet fra Årsmødet: IDA mangler at betale deres bidrag. Vi kunne have 

flere sponsorer. Et sponsorat på 5000,- kr. er ikke meget. 

Vi skal arbejde bedre med sektionerne. 

Vi har en webside, der trænger til at blive fornyet/erstattet af en ny. Repræsentantskabet har 

støttet, at vi kan få en ny webside.  

Referat af repræsentantskabsmøder bliver ikke udsendt. Sekretæren meddelte, at referaterne 

ligger tilgængelige på hjemmesiden, der dog ikke pt. er tilgængelig pga. manglende 

vedligeholdelse af certifikater. 
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3. Status for Hovedforeningen og forelæggelse af hovedforeningens regnskab til godkendelse. 

Der er et årsregnskab. Årsregnskab fremvises.  

Dansk Kemi er en stor post 173.250, - kr. dog reduceret ift. tidligere ved forhandling med 

TechMedia. 

De andre tal er ret konstante. 

Rejsefonden har en omsætning i nærheden af 200.000, - kr. Vi kan øge indtægten med vores 

artikler.  

Vi betaler 17.315,45 kr. til EuChems (afhænger af vores medlemstal) 

Vi prøver på at få betalte medlemskontingenter op på 300.000, - kr. 

Sektionerne mangler at få udbetalt for 2018 og 2019 og har kontingent til gode. Gammel gæld 

kender KF ikke til, men vil se på det. Sektionerne får 4000,- kr./år. Der er 8 sektioner.  

Den separate post ”Meddelelser” vedrører en side i Dansk Kemi: 12.690, - kr. 

Vedrørende IUPAC, har man ikke fået papirerne i et par år. KF har opkrævet 220 kr./år af 

medlemmer, der også er IUPAC Affiliates.  Hvor er pengene forsvundet hen? Sekretæren kunne 

ikke svare, men lovede at undersøge sagen. 

Thorsten er nok nødt til at indfri nogle af vores værdipapirer.  

Et spørgsmål om vi skal have Dansk Kemi.  

Penge fra medlemmer og tidsskrifter er hovedindtægter. 

Der er 15000,- kr. til gode fra IDA Kemi iforb. Med årsmødet. 

Regnskabet er sendt til revision. Regnskabet bliver revideret og sendt ud inden næste udsendelse 

fra KF. 

Valg af revisor skulle have været et punkt. 

Regnskabet er ikke godkendt.  

 

 

4. Budget 2019-20. Repræsentantskabet foreslår uændret kontingent for foreningens 

medlemmer for det kommende år.  

SV kommenterede det kommende budgetforslag for 2019/2020 (Vedlagt) 

Vi har ikke direkte link mellem medlems antal og betaling til Dansk Kemi. Der er et fast beløb, 

som genforhandles hver 2. år.  

Betalingsservice ville være til gavn. Der er mange, der ikke ønsker dette. Det er dyrt for 

foreningen at etablere.  

Vi ser på om vi skal have mobilepay. Det kunne være en mulighed. 

Budgettet er godkendt.  

 

 

5. Status for sektionerne i Kemisk Forening. 

Vi har ikke fået status fra flertallet af sektionerne og Generalforsamlingen opfordrer 

repræsentantskabet/sektionerne til at aflevere status. 

 

 

 

 

 



 KEMISK FORENING  
 THE DANISH CHEMICAL SOCIETY 
 UNIVERSITETSPARKEN 5 
 FOUNDED 1879 DK-2100 KØBENHAVN, DANMARK 
 
 www.chemsoc.dk 

 

 

 

6. Beretninger fra repræsentanter for stående udvalg.  

Nomenklaturudvalget, Ture Damhus, har sendt slides vedrørende Dansk Kemisk Nomenklatur. 

Udvalget har en del medlemmer. Allan Mortensen nyt medlem.  

Lønomkostningerne på 24.000, - kr. bliver fordelt på 3 personer. 

I år er jubilæumsår for IUPAC og periodesystemets år (1869 – 2019) 150 år og en række 

nomenklaturartikler, også fra før starten på Dansk Kemis onlinearkiv,   ligger på Dansk Kemisk 

Nomenklaturs hjemmeside. Brug kontaktadresse ved spørgsmål. 

Beretning fra EuCHEMs og IUPAC. 

SV har været i Bruxelles den 22. januar 2019 til et minisymposium om grundstoffernes 

periodesystem. Periodesystem fra St. Andrews blev fremlagt.  

EuCHEMS møde, general assembly Bucharest 3. – 5. Oktober 2019. Vi betaler 17.000, - kr. til 

EuCHEMS og man diskuterede, hvad man får for dette beløb. 

IUPAC, 50th IUPAC General Assembly, Paris 2019, Paris, France. July 5. – 12. – 2019. SV 

havde deltaget som officiel repræsentant for Danmark ved IUPAC's Council, og Ture Damhus 

rapporterede fra jubilæumsfestlighederne i Dansk Kemi.  

Danmrks kontingent til IUPAC betales af Videnskabernes Selskab. Da vi er en grundvidenskab 

betaler de. 

Rejsefonden fik oprindeligt sin indtægt ved salget af Acta Scandinavica. Det vil række til 4 – 5 

år endnu, men det afhænger af royalties.  

Rejsefonden, der blev søgt for knapt 200.000, - kr. og vi har bevilget 177.000, - kr. 

 Årets største bidrag er gået til en arktisk ekspedition involverende analytisk kemi.Største bidrag 

er på 10.000,- Mindste bidrag er på 2000,- kr.  

Rejsefonden er medvirkende til at mange studerende ønsker at være medlem af Kemisk 

Forening, så de kan søge legater. Rejsefonden uddeler ikke til Ph.d. studerende. 

 

 

7. Valg af formand. Stefan Vogel genopstiller ikke som formand. 

Vi siger tak til SV, som har gjort et kæmpearbejde, som foreningen har nydt godt af. 

Generalforsamlingen udtrykker vores tak. 

Valg af formand. Et af vores medlemmer, Jesper Bendix, KU (1. periode) vil modtage valg. 

Jesper Bendix valgt til formand for Kemisk Forening. 

Repræsentantskabet foreslår Theis Brock-Nannestad, som revisor. Generalforsamlingen støtter 

forslaget.  

 

 

8. Præsentation af bestyrelsesmedlemmer for perioden 2019-2020.  

Liste af bestyrelsesmedlemmer for perioden 2019-2020 fra Stefan/Thorsten. Skal opdateres på 

hjemmesiden efter korrektur af e-mailadresserne. 

 

 

9. Eventuelt.  
Efter generalforsamlingen er der smørrebrød med øl/vand. Hvis man er interesseret i at se 

foreningens regnskab eller sektionernes regnskaber for det forgangne år er man velkommen til at 

kontakte Thorsten Hansen på thorsten@chem.ku.dk .  

 

 

mailto:thorsten@chem.ku.dk
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Ligeledes kan referatet af sidste års generalforsamling fremsendes på opfordring. 

SV  fortsætter som næstformand og forstår  kontakt med IDA.  

Generalforsamlingen er erklæret for overstået og Jesper Bendix takker for god ro og orden. 


